
Protokół Nr L/10
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 26 maja 2010 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 15.45

Obecnych na Sesji – 20 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Nieobecni – radny Waldemar Słowiński.

W Sesji uczestniczył Burmistrz – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska –  Adwokat Andrzej Łebek

Ad. 1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Małgorzata Krzyszkowska, 
która powitała radnych, BM, wszystkich obecnych, lokalne media oraz mieszkańców miasta.

Pan  Marcin  Jaksoń Redaktor  Naczelny  portalu  internetowego  powiatowa.info  poinformował 
zebranych  o  wynikach  plebiscytu  na  Człowieka  Roku 2009,  który  wygrał  ks.  prałat  Stanisław 
Książek.  Laureat  zdobył  bardzo  dużo  głosów  internautów,  a  dodatkowo  jest  już  Honorowym 
Obywatelem Miasta. Pogratulował zwycięzcy i wraz z Przewodniczącą RM wręczyli Mu kwiaty
i pamiątkową tabliczkę.
Ksiądz  prałat  St.  Książek  podziękował  za  uznanie,  które  jest  wynikiem  przyjrzenia  się  Jego 
codziennej  pracy.  Jeszcze  na  początku  tego  roku  wspierał  młodych  księży  i  pomagał  im
w codziennej pracy. Obecnie ze względu na problemy zdrowotne nie może uczestniczyć już tak 
aktywnie w życiu Kościoła, ale zawsze chętnie służy radą.

Przewodnicząca RM  stwierdziła,  iż w Sesji uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 
Rady, a zatem Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Salę obrad opuścił Wiceprzewodniczący RM Andrzej Mankiewicz.

Ad. 2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodnicząca RM przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
7. Sprawozdanie Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kamiennej Górze z działalności 
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w 2009 roku oraz plan pracy jednostki na rok bieżący.
8. Podjęcie  uchwały w sprawie  planu  sieci  publicznych  szkół  podstawowych i  gimnazjów

oraz granic ich obwodów.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  (dz.  nr  211/3,

obr. nr 3).
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 70 i ½ dz.

nr 69, obr. nr 3).
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  gospodarowania  nieruchomościami  stanowiącymi 

własność Gminy Miejskiej Kamienna Góra.
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2010 rok.

13. Sprawy różne.
14. Zamknięcie Sesji.

BM poprosił o wycofanie z porządku obrad punktu 11. tj.  „Podjęcie uchwały w sprawie zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Miejskiej Kamienna Góra” -  
zał.  Nr 2  do protokołu.  Prośbę uzasadnił  tym, że grupa radnych poprosiła o dłuższy termin na 
analizę  projektu.  W wyniku  głosowania  Rada  Miejska  jednogłośnie,  tj.  przy  19  głosach  „za” 
zdecydowała o wycofaniu punktu z porządku obrad, w związku z czym kolejne punkty zmieniły 
kolejność o 1 wzwyż.

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

Przewodnicząca  RM poinformowała,  iż  protokół  Nr  XLIX/10  z  Sesji  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 27 kwietnia 2010 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Dodała, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytała, czy w chwili obecnej 
ktoś chciałby jakieś zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad. 4. Wnioski i zapytania

Radny Zbigniew Nagórny:

1. Pytanie,  czy  po  spotkaniu  18.05.2010  r.  w  sprawie  budowy  drogi  S3  są  jakieś  nowe 
szczegóły w tym temacie?

2. Wniosek o zajęcie się sprawą zakazu korzystania z terenu przy ogródkach działkowych przy 
ul. Lubawskiej przez motocyklistów i użytkowników quadów.

3. Pytanie, czy podjęta jest już decyzja w/s przeznaczenia byłej Sali wesel w CK i czy będzie 
ona udostępniona ZEiR?

Radny Józef Gorczyca:

1. Pytanie, czy po odwołaniu Z-cy BM z Rady Nadzorczej PGK Sanikom Sp. z o.o. mamy już 
tam własnego przedstawiciela i czy jesteśmy na bieżąco informowani o podejmowanych 
działaniach?

2. Pytanie,  czy uda się  w tym roku przeprowadzić  remont  ul.  Towarowej,  czy zostanie  to 
zadanie przełożone na rok przyszły?
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Wiceprzewodniczący RM Andrzej Jasiński:

1. Pytanie, czy prowadzona inwestycja na ul. Karola Miarki i przyległych ulicach odbywa się 
terminowo?

2. Prośba o próbę zajęcia się sprawą używania wulgaryzmów przez różne grupy wiekowe. 
Radny wyraził swoje poparcie dla pieszych patroli.

3. Pytanie o sytuację finansową jednostek oświatowych?

Radna Bogusława Krawiec:

1. Ponowny wniosek o zajęcie się sprawą rowu przy budynku ul. Towarowej 46, który obecnie 
służy jako ściek.

2. Prośba o zajęcie się sprawą ogromnego kurzu, który unosi się podczas ładowania na wagony 
bądź  rozładunku  z  nich  tłucznia,  a  co  za  tym  idzie  ogromnego  pyłu  osiadającego  na 
budynkach.  Uwaga,  że  samochody  nie  są  rejestrowane  w  naszym  mieście,  w  związku
z  czym  nie  mamy  z  tego  też  żadnych  zysków  i  sugestia,  aby  zobowiązać  firmy  do 
zakładania ekranów lub polewania go wodą.

Radny Jacek Bruździak:

1. Pytanie,  czy te  mniejsze dziury będą w ślad za  dużymi  łatane,  czy może pozostanie  to
w takim stanie jak jest?

Radna Zofia Kolat:

1. Pytanie, kiedy zostaną usunięte w ramach gwarancji usterki powstałe na wyremontowanej 
ul. A. Mickiewicza?

2. Pytanie,  jaki  okres  gwarancji  udzieliły  firmy,  w  tym  również  Sp.  Mieszkaniowa,  które 
remontowały budynki wspólnotowe, m.in. przy ul. S. Okrzei, czy A. Mickiewicza – odpada 
tynk?

3. Pytanie, kiedy zostaną uzupełniane ławki o zniszczone oparcia?

Radny Marek Białecki:
1. Ponowny wniosek o wycięcie nieużywanych torów przy ul. Bohaterów Getta
2. Ponowny wniosek o przeniesienie słupków do gry w kosza poza ogrodzenie na boisku przy 

ul. T. Kościuszki.
3. Wniosek o wyłączenie z ruchu odcinka ul. A. Mickiewicza – skręt obok kwiaciarni, które to 

miejsce stanowi duże niebezpieczeństwo w związku z bardzo ograniczoną widzialnością.
4. Pytanie, czy BM jest zadowolony z działalności prezesa Klubu Olimpia?
5. Prośba o przyjrzenie się i przypilnowanie sprawy wydawania darów z Banku Żywności.

Radna Bogumiła Pawlukiewicz:

1. Pytanie, dlaczego zasiłki pielęgnacyjne i rodzinne nie są wypłacane na czas?

Radna Celina Róg:

1. Pytanie,  czy  ostateczną  jest  decyzja,  aby  na  terenie  przyległym  do  Restauracji
„U Leszka”, gdzie dotychczas był pięknie utrzymany ogródek dla gości, była droga?
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Przewodnicząca RM Małgorzata Krzyszkowska:

1. Pytanie, czy cała ul. Parkowa będzie remontowana w ramach obecnie prowadzonych robót?

Ad. 5.   Informacja Burmistrza Miasta o prac  y między Sesjami.  

BM przedstawił informację o pracy między Sesjami – zał. Nr 3 do protokołu.

Ponadto odpowiedział na wnioski i zapytania radnych, tj.:

Radnemu Z. Nagórnemu:

1. Początek  rozpoczęcia  inwestycji  ponownie  przesuwa  się  w  czasie,  prawdopodobnie  do 
przyszłego roku.  Pewne jest,  że  prace  muszę  się  odbyć  do 2013,  gdyż  jest  to  warunek 
przyznawania pieniędzy unijnych.

2. Jest to duży problem, nad którym trzeba się pochylić. Użytkownicy tych pojazdów również 
zwrócili się do nas o wyznaczenie miejsca do jazdy, ale trudno takowe wskazać, na pewno 
nie wyrażamy zgody na jazdę przy działkach.

3. Decyzja zostanie podjęta w czerwcu, gdyż oprócz związku emerytów i rencistów pojawiły 
się jeszcze dwie inne propozycje warte uwagi.

Radnemu J. Gorczycy:

1. Nie mamy przedstawiciela w radzie, ale przepływ informacji jest dość dobry.
2. Bardzo byśmy chcieli remont zrobić w tym roku, ale nie wiem, czy to się uda; na bieżąco 

będę informował radnych.

Wiceprzewodniczącemu RM A. Jasińskiemu:

1. Inwestycja prowadzona jest terminowo; większość mieszkańców i właścicieli sklepów jest 
zadowolonych;  dla  tych,  którzy  mają  problemy  finansowe  związane  z  utrudnionym 
dostępem do sklepów stosujemy ulgi.

2. Nakazami BM tego nie zniweluje; również jest zwolennikiem patroli pieszych, ale w tym 
celu potrzebne są wspólne działania z policją.

3. Po  dokonanej  analizie  można  powiedzieć,  że  jednostki  trzymały  budżety  w  ryzach
i zmieściły się w normach. Utrzymane zostały wydatki płacowe, ale odbyło się to kosztem 
pewnych  wyrzeczeń.  Naciągnięte  zostały  lekko  wydatki  pozapłacowe,  ale  ogólnie  jest 
zadowolony z analizy.

Radnej B. Krawiec:

1. Sprawa przyjęta do wiadomości.
2. W  umowach  była  zawarta  konieczność  zakładania  ekranów,  ale  warunki  nie  zostały 

spełnione;  rozważana  była  nawet  możliwość  zablokowania  drogi  dla  tych  celów;  kolej
i kopalnia z tego żyją, jest to duży problem, który niewątpliwie trzeba rozwiązać (radny
J.  Gorczyca  zauważył,  że  niewykorzystana  jest  rampa  i  samochody  zamiast  jeździć
od ul. Jedwabnej, mogą jeździć od ul. Bohaterów Getta).
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Radnemu J. Bruździakowi:

1. Większe dziury już są załatane, a te mniejsze stopniowo też będą robione.

Radnej Z. Kolat:

1. Sprawa przyjęta do wiadomości, wymaga sprawdzenia.
2. Gwarancje  są  różne  i  udzielane  w zależności  od  inwestycji;  zbliża  się  czas  dokładnych 

przeglądów wykonywanych w ostatnich  czasach  robót  i  po  nim będziemy podejmowali 
odpowiednie działania.

3. Sukcesywnie są naprawiane.

Radnemu M. Białeckiemu:

1. Sprawa przyjęta do wiadomości.
2. Obiektem zarządza MCKF, a w chwili obecnej nie posiada funduszy na przekopywania.
3. Sprawa przyjęta do wiadomości.
4. W ogóle nie jest zadowolony z działalności tej jednostki; oni nam nie podlegają; pilnujemy 

jedynie wydatkowania pieniędzy, które tam przekazujemy.
5. Nie odpowiada za organizacje społeczne; jeśli dajemy jakieś pieniądze, to pilnujemy ich 

wydatkowania,  a  inne  sprawy to  zgłaszać  prosi  do  osób odpowiedzialnych.  Nie  ma  też 
żadnych oficjalnych sygnałów o złych praktykach wydawania darów, które przekazywane są 
tylko dla rodzin z dziećmi. Listy tworzone są  we współpracy z MOPS i dyrektorami szkół.

Radnej B. Pawlukiewicz:

1. Zasiłki wypłacane są zazwyczaj w terminach, tylko czasami zdarzają się drobne poślizgi 
wynikające z opóźnień w spływie pieniędzy z budżetu państwa.

Radnej C. Róg:

1. Chcemy, aby ta przestrzeń zagospodarowana przez Pana Leszka została utrzymana.

Przewodniczącej RM M. Krzyszkowskiej:

1. Tylko  początek  ul.  Parkowej  będzie  wyremontowany.  Okazało  się,  że  dobrze,  że  nie 
wchodzimy tam z pracami, bo tamten teren po KAMODEX-ie ma nowego właściciela i są 
nowe  pomysły  na  zagospodarowanie.  Będą  też  tam  prowadzone  inwestycje  dotyczące 
podziemi.

Ad. 6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.

Informację  o  pracy  RM  między  Sesjami  przedstawił  Wiceprzewodniczący  RM Pan  Andrzej 
Jasiński – zał. Nr 4 do protokołu.

Na salę obrad powrócił Wiceprzewodniczący RM A. Mankiewicz.
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Ad.  7.  Sprawozdanie  Dyrektor  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  w  Kamiennej  Górze
z działalności w 2009 roku oraz plan pracy jednostki na rok bieżący

Sprawozdanie z działalności MBP przedstawiła Dyrektor Pani Danuta Jarczewska – zał. Nr 5 do 
protokołu.

Radny  J.  Bruździak zapytał,  czy  statut  MBP pozwala  na  gromadzenie  filmoteki  z  filmami 
edukacyjnymi i jakiej wielkości księgozbiorem dysponujemy?

Dyrektor MBP odpowiedziała, że nie ma w jednostce filmoteki, gdyż są na to potrzebne fundusze. 
Jeśli natomiast chodzi o możliwość, to statut tego nie zabrania. Biblioteka posiada ok. 80.000 zbiór.

Radny J. Bruździak zauważył, że biblioteki szkolne mają możliwość bezpłatnego otrzymywania 
filmotek i należy sprawdzić, czy biblioteki publiczne też mogłyby wziąć udział w projekcie.

Radny B.  Wągrowski zapytał  ile  wniosków unijnych było złożonych i  ile  udało się pozyskać 
pieniędzy zewnętrznych?

Dyrektor MBP odpowiedziała, że o wnioski unijne nie występowali, gdyż przy takich projektach 
potrzebny  jest  wkład  własny,  którym  nie  dysponują.  Jednostka  otrzymała  jedynie  środki
z Ministerstwa.

Radny zapytał, czy MBP występowała do RM o zabezpieczenie takich środków w budżecie, na co 
Dyrektor odpowiedziała przecząco.

Radny zauważył, że gdyby Dyrektor zwracała się z prośbą do RM, to taka pomoc byłaby na pewno 
rozważona.

Radna  C.  Róg  wyraziła  zdanie,  że  w  takich  projektach  nie  potrzebny  jest  wkład  finansowy,
a jedynie udział jednostki, poprzez np. zarobki.

Ad. 8 .   Podjęcie uchwały w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów   
oraz granic ich obwodów

Projekt  uchwały przedstawił  Kierownik Wydziału  EKS Pan Janusz Graczyk -  zał.  Nr 6 do 
protokołu.

Radny J. Gorczyca zapytał, czy z uchwały jasno wynika, że jest rejonizacja ulic?

Kierownik Wydziału odpowiedział, że tak, z uchwały wynika rejonizacja, ale do szkoły przyjmuje 
dyrektor  i  mogą  następować  pojedyncze  przypadki  zamiany  szkół,  jeśli  daje  temu  możliwość 
zaplanowana liczba oddziałów.

Radny Z.  Nagórny  poprosił  o potwierdzenie,  że  jeśli  dyrektor  zgodzi  się  to  można do szkoły 
przyjąć osobę spoza wyznaczonych ulic.

Kierownik Wydziału odpowiedział, że uchwała tworzona jest po to, aby można było zaplanować 
fundusze na dany rok dla danej jednostki. Dyrektor ma możliwość przyjęcia uczniów w ramach 
zaplanowanych oddziałów. Jeśli natomiast musiałby zostać stworzony dodatkowy, ze względu na 
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zwiększoną liczbę uczniów to musiałyby zostać również zwiększone fundusze, a to już jest duży 
problem.

Nikt  więcej  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodnicząca  RM 
zarządziła głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 
20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  L/314/10 w  sprawie  planu  sieci  publicznych  szkół 
podstawowych i gimnazjów oraz granic ich obwodów.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 211/3, 
obr. nr 3)

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału AGN Pani Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 7 do 
protokołu.

Przewodnicząca RM zapytała, dlaczego w uzasadnieniu jest przedstawiona forma sprzedaży jako 
bezprzetargowa – czy nie można działki sprzedać w formie przetargu?

Kierownik Wydziału odpowiedziała, że BM określa formę sprzedaży w drodze Zarządzenia, a RM 
tylko wyraża zgodę na zbycie nieruchomości. Wydana opinia Architekta Miasta mówi, że działka 
nie  może  być  samodzielna  i  stąd  forma  bezprzetargowego  zbycia  na  rzecz  GS –  wieczystego 
użytkownika.

Nikt  więcej  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodnicząca  RM 
zarządziła głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej Górze przy 11 głosach „za”, 
0 „przeciw” i 9 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr L/315/10 w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie nieruchomości.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 70 i ½ 
działki nr 69, obr. nr 3)

Projekt  uchwały  przedstawiła  Kierownik  Wydziału  AGN  Pani  Elżbieta  Oleksiak  –  zał.
Nr 8 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr L/316/10 w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie nieruchomości.

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2010 rok

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan – zał. Nr 9 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.
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Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr L/317/10 w sprawie zmian w budżecie 
miasta Kamienna Góra na 2010 rok.

Ad. 12. Sprawy różne

Radny R. Ostrowski poprosił o rozważenie możliwości otwarcia w siedzibie Sp. Mieszkaniowej 
punktu poboru opłat za wodę, śmieci i inne, tak, aby uniknąć pobieranych prowizji bankowych.
Poprosił również o wpływ na inne samorządy w celu reaktywacji spółek wodnych.

Radny H. Różański w imieniu Dyrektorów Przedszkoli Publicznych, Rodziców i Dzieci zaprosił 
wszystkich  radnych  na  III  olimpiadę  przedszkolaków,  która  odbędzie  się  29  maja  2010  r.
o godz. 1000 w sali sportowej ZSZiO.

Radny  J.  Bruździak w  imieniu  Dyrektor  MBP zaprosił  wszystkich  radnych  na  wystawę  do 
Muzeum Tkactwa Dolnośląskiego w dzisiejszym dniu o godz. 1700.

Radny  Z.  Nagórny przypomniał  o  remoncie  drogi  do  budynków  po  byłym LNIE  w ramach 
wygospodarowanych oszczędności.

Radny  R.  Ostrowski przypomniał  o  wniosku  z  poprzedniej  Sesji,  aby  SSEMP lub  obecnej
ul. Przemysłowej nadać imię tragicznie zmarłego posła Jerzego Szmajdzińskiego.

Przewodnicząca RM złożyła najlepsze życzenia dla wszystkich Mam.

Ad. 13. Zamknięcie Sesji

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  zamknęła  L  Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 26 maja 2010 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska
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